

From: [REDACTED]
Sent: February 12, 2020 06:51 PM
To: [REDACTED]
Cc: Ossowski, John; MacKinnon, Paul; [REDACTED]
Subject: Coronavirus
Attachments: CBSA BN to Minister – Coronavirus – Feb 12, 2020.PDF

Hi [REDACTED] and all- following our coronavirus call today, please find attached a briefing note to the Minister that:

- a) recommends moving forward immediately on contact tracing for Hubei travellers; and
- b) outlines what steps we are taking in the immediate term to provide greater information about travellers from China

Regarding the first point, based on conversations to date with the Office of the Privacy Commissioner, including today, we do not expect any major concerns from them on this approach. We expect formal confirmation from them shortly on this point.

Please let us know should you have any questions or require further.

[REDACTED]



UNCLASSIFIED

For action

CBSA SUPPORT FOR COVID-19 RESPONSE

For the Minister

ISSUE

CBSA is recommending operational changes in support of the Government's response to the Corona virus (COVID-19).

CONTEXT

CBSA has been asked to assist with two issues associated with the Government's response to COVID-19:

1. Assist the Public Health Agency of Canada (PHAC) in its contact tracing efforts.
2. Provide demographic analysis of travellers from China to better understand the purpose of their travel.

1. Contact tracing

PHAC has asked for CBSA's assistance in collecting information from travelers that would allow for contact tracing. For the time being, this would be limited to travelers that have been in Hubei Province in the last 14 days, but could be expanded to other travelers in the future if required. CBSA currently asks all incoming travelers whether they have been in Hubei Province in that timeframe.

CBSA and PHAC have developed a form to request basic contact information (Annex A) from any traveler who answers "yes" to the screening question related to Hubei Province.

[REDACTED]

Completed forms would be sent on to PHAC who would then decide whether and how to share with provincial health authorities for the purpose of any follow-ups required. CBSA would not retain copies of this information.

If approved, CBSA would procure the form and distribute it to all major airports. Given the current volume of travelers from Hubei Province is ~70/day, CBSA could implement the form immediately by printing locally until the regular forms arrive, which would require approximately 7 days.

CBSA recommends immediate implementation of the contact tracing form for travelers from Hubei Province.

2. Providing analysis of composition and motivation of travelers from China

The Government has expressed an interest in better understanding the composition and motivation of travelers from China to Canada since the outbreak of COVID-19.

Currently, all travelers are asked whether they have been in Hubei Province in the last 14 days upon their arrival in Canada. This screening question enables CBSA to provide granular information on the composition of that group of travelers.

Annex B provides an example of the data currently available as a result of the Hubei screening question.

We are currently looking at ways to leverage our existing datasets to provide a similar picture for all travelers from China, including:

- The number of Canadian citizens, permanent residents and foreign nationals
- For all foreign nationals, the reason for their travel (personal, business, study, landing) and the nationality of the traveler

It should be noted that this data is limited to foreign nationals, and would not provide any additional insight into the motivations of returning Canadian citizens or permanent residents. [REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

We will continue to work with the Centre and your office to determine whether this level of detail is sufficient to address questions raised about the composition and motivation of travelers from China since the onset of COVID-19.

RECOMMENDATION

CBSA recommends immediate implementation of the contact tracing form for travelers from Hubei Province.

CBSA will continue to work with your office to clarify the requirement and identify options for providing additional insight into returning populations of travelers from China. We will return to you with options once identified.

Please note that I am available to discuss, or have CBSA officials brief your staff, at your convenience.



John Ossowski
President

Minister's response

I approve
I do not approve

The Honourable Bill Blair, P.C., C.O.M., M.P.

Dale

ATTACHMENT(S)

- 1. Contact tracing form

c.c.: Mr. Rob Stewart, Deputy Minister
Public Safety Canada

Coronavirus Form - Formulaire Coronavirus

Surname - Nom de famille		First Name - Prénom	
Initial or Middle Name - Initiale ou deuxième prénom		Date of Birth (yyyy-mm-dd) - Date de naissance (aaaa-mm-jj)	
Citizenship			
Name of Airline - Nom de la compagnie aérienne		Flight Number - Numéro de vol	
Date		Arrival Time - Heure d'arrivée	
Assigned Seat Row and Number - Rangée et numéro de siège attribué			
Other Seat Row and Number During Flight - Autre rangée et numéro de siège pendant le vol			
Full Addressee(s) while in Canada - Adresse(s) complète(s) au Canada			
Destination	Address, City, Province Adresse, ville, province	Date of arrival at this location (YYYYMMDD) Date d'arrivée à cet endroit (AAAA/MM/JJ)	Date of departure from this location (YYYYMMDD) Date de départ de ce lieu (AAAA/MM/JJ)
Telephone number where you can be reached while in Canada - Numéro de téléphone où Ton peut vous joindre au Canada			
Mobile		Work - Travail	
Home - Maison		Alternate - Alternatif	
Email address - Adresse électronique			
Expected Length of Stay in Canada - Durée prévue du séjour au Canada			

PRIVACY NOTICE The personal information you provide to Canada Border Services Agency is governed in accordance with the Privacy Act. We only collect the information needed for the Public Health Agency of Canada to administer the Quarantine Program authorized under the Quarantine Act. Your personal information is collected for the purposes of contact tracing in the event of exposure to Coronavirus. In limited and specific circumstances, your personal information may be used and disclosed without your consent in accordance with subsection B(2) of the Privacy Act.

Your rights under the Privacy Act: In addition to protecting your personal information, the Privacy Act gives you the right to request access to and correction of your personal information. For more information about these rights, or about our privacy practices, please contact [insert email contact]. You also have the right to file a complaint with the Privacy Commissioner of Canada if you think your personal information has been handled improperly.



Canada Border Services Agency

Chinese Travellers

Purpose of Travel

There is interest in learning more of the makeup of travellers from China. The Canada Border Services Agency (CBSA) continues to breakdown the purpose of travel and has initial information regarding travellers who responded "Yes" to the special question on the Hubei province in the Agency's kiosks at our air Ports of Entry.

As of 4pm EST on 11 February 2020, a total of 1,267 travellers responded "Yes" to the special question on the Hubei province in the kiosks. The breakdown of these travellers and the purpose of their travel is as follows:

- 846 are Canadians (66.8%)
- 122 are Permanent Residents of Canada (9.6%)
- 299 are Foreign Nationals (23.6%)
 - 92 foreign nationals stated they are coming for business (7.3%)
 - 20 foreign nationals stated they are coming to immigrate (1.6%)
 - 152 foreign nationals stated they are coming for personal reasons (e.g. visit family, friends, tourism etc.) (12.0%)
 - [REDACTED]
 - [REDACTED]
 - 18 foreign nationals stated they are coming to study in Canada (1.4%)
 - 16 foreign nationals have missing data (question not answered) (1.3%)

The 299 foreign nationals are mainly citizens of the People's Republic of China (PRC) (40%), citizens of the US (22%), citizens of India (9%), and Mexico (3%). The remaining 26% are foreign nationals from a variety of countries.

De: [REDACTED]
Envoyé: 12 février 2020 06:51 PM
À: [REDACTED]
Copier: Ossowski, John; MacKinnon, Paul; [REDACTED]
Sujet: Coronavirus
Pièce-jointe: CBSA BN to Minister – Coronavirus – Feb 12, 2020.PDF

Bonjour [REDACTED] et toutes les personnes qui ont assisté à notre appel sur le coronavirus aujourd'hui, vous trouverez ci-joint une note d'information au ministre qui :

a) recommande d'aller de l'avant immédiatement avec la recherche des contacts des voyageurs du Hubei ; et

b) souligne les étapes que nous prenons dans l'immédiat pour fournir plus de renseignements sur les voyageurs en provenance de la Chine.

En ce qui concerne le premier point, selon les conversations que nous avons eues jusqu'à présent avec le Commissariat à la protection de la vie privée du Canada, incluant celle d'aujourd'hui, nous n'anticipons pas de préoccupations importantes de leur part relativement à cette approche. Nous attendons une confirmation officielle de leur part sous peu dans ce dossier.

N'hésitez pas à communiquer avec nous si vous avez des questions ou si vous souhaitez obtenir plus de précisions.

[REDACTED]



NON CLASSIFIÉ

Pour action

SOUTIEN DE L'ASFC À L'INTERVENTION FACE AU COVID-19

Pour le ministre

QUESTION

L'ASFC recommande d'apporter des changements opérationnels pour soutenir l'intervention du gouvernement face au coronavirus (COVID-19).

CONTEXTE

On a demandé à l'ASFC de contribuer à résoudre deux questions liées à l'intervention du gouvernement face au COVID-19 :

1. Aider l'Agence de la santé publique du Canada (ASPC) dans ses efforts de recherche des contacts.
2. Fournir une analyse démographique des voyageurs qui arrivent de Chine, pour mieux comprendre le but de leur voyage.

1. Recherche des contacts

L'ASPC a demandé l'aide de l'ASFC pour recueillir, auprès des voyageurs, l'information nécessaire à la recherche des contacts. À l'heure actuelle, cette collecte se limiterait aux voyageurs ayant visité la province du Hubei dans les 14 derniers jours, mais elle pourrait être élargie à d'autres voyageurs à l'avenir si cela s'avère nécessaire. L'ASFC demande actuellement à tous les voyageurs entrants s'ils ont visité la province du Hubei dans cette période.

L'ASFC et l'ASPC ont créé un formulaire pour demander les coordonnées de base (annexe A) de tout voyageur répondant par l'affirmative à la question sur le Hubei.



Les formulaires dûment remplis seraient transmis à l'ASPC, qui déciderait alors de les partager ou non avec les autorités sanitaires provinciales aux fins de suivi, ainsi que de la façon de les transmettre.

L'ASFC ne conserverait aucune copie de ces renseignements.

Si cette procédure est approuvée, l'ASFC obtiendrait le formulaire et le distribuerait à tous les aéroports importants. Puisque le volume actuel de voyageurs provenant de la province du Hubei est d'environ 70/jour, l'ASFC pourrait immédiatement mettre en place le formulaire en l'imprimant localement jusqu'à ce que les formulaires habituels soient accessibles, ce qui nécessiterait environ 7 jours.

L'ASFC recommande la mise en œuvre immédiate du formulaire de recherche des contacts pour les voyageurs provenant de la province du Hubei.

2. Fournir une analyse des voyageurs arrivant de Chine : qui ils sont et ce qui motivait leur voyage

Depuis l'écllosion du COVID-19, le gouvernement s'intéresse davantage à savoir qui sont les voyageurs arrivant de Chine et ce qui motivait leur voyage.

Actuellement, on demande à tous les voyageurs s'ils sont allés dans la province du Hubei dans les 14 jours avant d'arriver au Canada. Cette question de filtrage permet à l'ASFC de fournir des informations granulaires sur la composition de ce groupe de voyageurs.

L'annexe B présente un exemple de données actuellement disponibles grâce à la question de filtrage sur cette province.

Pour le moment, nous envisageons des façons de tirer profit de nos ensembles de données existants pour brosser un portrait semblable de tous les voyageurs provenant de la Chine, y compris :

- le nombre de citoyens canadiens, de résidents permanents et de ressortissants étrangers;
- pour tous les ressortissants étrangers, le motif de leur voyage (personnel, affaires, études, établissement) et leur nationalité.

Attention toutefois, ce deuxième élément se limite aux ressortissants; il n'offrirait pas de connaissances supplémentaires sur les motivations des citoyens canadiens ni des résidents permanents qui reviennent au pays.

Nous allons continuer de travailler avec le centre et votre bureau pour déterminer si ce niveau de détail est suffisant pour répondre à la question des motifs et de l'identité des voyageurs provenant de la Chine, qui intéresse le gouvernement du Canada depuis l'écllosion du COVID-19.

RECOMMANDATION

L'ASFC recommande de lancer sur-le-champ le formulaire de recherche des contacts pour les voyageurs qui arrivent du Hubei.

L'ASFC va continuer de travailler avec votre cabinet pour clarifier l'exigence de fournir des connaissances supplémentaires sur les populations de voyageurs qui reviennent de la Chine et cerner des options pour y parvenir. Nous vous transmettrons des options lorsqu'elles auront été déterminées.

Je reste à votre disposition pour discuter de la question ou pour envoyer des représentants de l'ASFC renseigner votre personnel, à votre convenance.

John Ossowski
Président de l'ASFC

Réponse du ministre

J'approuve

Je n'approuve pas

L'hon. Bill Blair, C.P., C.O.M., député

Date

PIÈCE JOINTE

1. Formulaire de recherche des contacts

c.c. M. Rob Stewart, sous-ministre
Sécurité publique Canada



Agence des services frontaliers du Canada

Voyageurs chinois

Raison du voyage

Il y a un intérêt d'avoir plus d'information sur la composition démographique des voyageurs en provenance de la Chine. L'Agence des services frontaliers du Canada (ASFC) continue de ventiler l'objectif des voyages et a de l'informations initiales concernant les voyageurs qui ont répondu « oui » à la question spéciale concernant la province de Hubei aux kiosques aux points d'entrée aériens de l'Agence.

À 16 h HNE le 11 février 2020 un total de 1 267 voyageurs ont répondu « oui » à la question spéciale sur la province de Hubei aux kiosques. La répartition de ces voyageurs et le but de leur voyage sont les suivants:

- 846 sont Canadiens (66.8%)
- 122 sont des résidents permanents du Canada (9.6%)
- 299 sont des ressortissants étrangers (23.6%)
 - 92 ressortissants étrangers ont déclaré venir pour affaires (7.3%)
 - 20 ressortissants étrangers ont déclaré venir pour immigrer (1.6%)
 - 152 ressortissants étrangers ont déclaré venir pour des raisons personnelles (par exemple : visite familiale, amis, tourisme etc.) (12.0%)
 - [REDACTED]
 - 18 ressortissants étrangers ont déclaré venir étudier au Canada (1.4%)
 - 16 ressortissants étrangers ont des données manquantes (question sans réponse) (1.3%)

Les 299 ressortissants étrangers sont principalement des citoyens de la République populaire de Chine (RPC) (40%), des citoyens des États-Unis (22%), des citoyens de l'Inde (9%) et du Mexique (3%). Le 26% restant représente des ressortissants étrangers de divers pays.

De: Ossowski, John
Envoyé: 6 février 2020 05:01 PM
À: [REDACTED]
Copier: Rob Stewart; MacKinnon Paul
Sujet: One pager on arrival stats
Pièce-jointe: One pager on stats.pdf; ATT00001.txt

[REDACTED] – vous trouverez ci-joint un aperçu que nous avons dressée sur les arrivées de Chine. Faites-moi savoir si c'est ce que le ministre recherche.

Novel-Coronavirus

Current Immigration Volumes for Residents of China and Wuhan

Valid Visas

- As of February 2, 2020, there are **1.91M** Chinese residents who currently **hold a valid temporary resident visas**. Only **2%** (or 39.4K) of them are residents of Wuhan.
- Almost all of the valid visas are multiple entry visas (**99.7%**)
 - o **95%** (or 1.8M) of the valid visa holders have temporary resident visas
 - o **3%** (or 49.2K) have student permits
 - o **2%** (or 39.1K) have valid electronic travel authorizations (eTA)
 - o Less than **1%** of all valid visa holders (6.3K persons) have work permits

Approvals

2020

- Between **January 1 and February 2 2020**, my department **approved 18.2K temporary resident applications** for residents of China. **3%** (or **620**) of them were from residents of Wuhan;
- Out of the **Temporary Resident Visas** approved between January 1 and February 2, 2020, the following is a breakdown of the **Purpose of Travel**:
 - o **63%** (or **10.3K**) indicated **tourism** as the purpose of their stay (Wuhan: **286**)
 - o **19%** (or **3.1K**) indicated **visit** (Wuhan: 180),
 - o **6%** (or **1k**) indicated **business** (Wuhan: 26),
 - o **6%** (or **926**) were **students** (study-permit exempt and returning students; Wuhan: 23),
 - o **1%** (or **144**) were **returning workers** (Wuhan: 6),
 - o **1%** (or **108**) were **Supervisa holders** (Wuhan: 3), and
 - o **4%** (or **666**) were **unspecified** (Wuhan: 9).
- Between **January 1 and February 2 2020**, my department approved **1.5K permanent resident applications** for residents of China. **2%** (or 36) of them were from residents of Wuhan;

2019

- In **2019**, my department **approved 371.9K temporary resident applications** for residents of China. **4%** (or 13.1K) of them were from residents of Wuhan;
- Out of the **Temporary Resident Visas approved in 2019**, the following is a breakdown of the **Purpose of Travel**:
 - o **65%** (or 213.2K) indicated **tourism** as the purpose of their stay (Wuhan: 6.1K)
 - o **15%** (or 47.8K) indicated **visit** (Wuhan: 2.4K),
 - o **8%** (or 25.8K) were **students** (study-permit exempt and returning students; Wuhan: 1.3K),
 - o **7%** (or 23.3K) indicated **business** (Wuhan: 667),
 - o **Less than 1%** (or 1.5K) were **Supervisa holders** (Wuhan: 72), and
 - o **Less than 1%** (or 1K) were **returning workers** (Wuhan: 60),
 - o **4%** (or 14K) were unspecified (Wuhan: 391).
- In **2019**, my department **approved 14.5K permanent resident applications** for residents of China. **2%** (or 295) of them were from residents of Wuhan;

Inventory:

- As of February 2, 2020, there is a total of 12.8k permanent resident applications for Chinese residents in the inventory, only 19 of them are in China visa offices as the majority are currently in Hong Kong or the Centralized Network.
- The inventory for temporary residents application for residents of China has 12.6k pending applications, approximately 34% are identified to be processed by China visa offices.

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

Note: the number of arrivals does not match exactly the number of approved applications since there is a delay between the time an application is approved and the time when an applicant arrives in Canada. Additionally, some persons who arrived in Canada in 2020 were issued their visas in the previous year.

De: Ossowski, John
Envoyé: 6 février 2020 05:01 PM
À: [REDACTED]
Copier: Rob Stewart; MacKinnon Paul
Sujet: One pager on arrival stats
Pièce-jointe: One pager on stats.pdf; ATT00001.txt

[REDACTED] – vous trouverez ci-joint un aperçu que nous avons dressée sur les arrivées de Chine. Faites-moi savoir si c'est ce que le ministre recherche.

Nouveau Coronavirus

Volumes actuels en matière d'immigration pour les résidents de la Chine et du Wuhan

Visas valides

- En date du 2 février 2020, il y a **1,91 million** de résidents chinois qui **détiennent présentement un visa de résident temporaire**. Seulement **2 %** (ou 394 000) de ceux-là sont des résidents du Wuhan.
- La plupart des visas valides sont des visas pour entrées multiples (**99,7 %**)
 - o **95 %** (ou 1,8 M) des détenteurs de visas valides ont des visas de résidents temporaires
 - o **3 %** (ou 49,2 k) ont des permis d'étudiants
 - o **2 %** (ou 39,1 k) ont des autorisations de voyage électronique (AVE)
 - o Moins de **1 %** des détenteurs de visas valides (6,3 k personnes) ont des permis de travail

Approbations

2020

- Entre le **1er janvier et le 2 février 2020**, mon ministère a **approuvé 18,2 k demandes de résidents temporaires** de résidents de la Chine. De ce nombre, **3 %** étaient en provenance du Wuhan ;
- Des **visas de résidents temporaires** approuvés émis entre le 1er janvier et le 2 février 2020, voici la répartition des **motifs du voyage** :
 - o **63 %** (ou **10,3 k**) indiquent que le **tourisme** est le motif de leur séjour (Wuhan : **286**),
 - o **19 %** (ou **3,1 k**) indiquent qu'une **visite** est le motif de leur séjour (Wuhan : **180**),
 - o **6 %** (ou **1 k**) indiquent que le **travail** (Wuhan : 26),
 - o **6 %** (ou **926**) sont des **étudiants** (les étudiants exemptés de permis d'études et les étudiants de retour au pays ; Wuhan : 23),
 - o **1 %** (ou **144**) étaient des **travailleurs de retour** au pays (Wuhan : 6),
 - o **1 %** (ou **108**) étaient des **détenteurs de super visa** (Wuhan : 3), et
 - o **4 %** (ou **666**) étaient **non spécifiés** (Wuhan : 9).
- Entre le **1er janvier et le 2 février 2020**, mon ministère a approuvé **1,5 k demandes de résidents permanents** pour les résidents de la Chine. De ce nombre, **2 %** (ou 36) étaient résident du Wuhan ;

2019

- En **2019**, mon ministère a **approuvé 371,9 k demandes de résidents temporaires** de résidents de la Chine. De ce nombre, **4 %** (ou 13,1 k) étaient en provenance du Wuhan ;
- Du nombre de **Visas de résidents temporaires approuvés en 2019**, la répartition suivante représente les **motifs du voyage** :
 - o **65 %** (ou 213,2 k) indiquent que le **tourisme** est le motif de leur séjour (Wuhan : 6,1 k)

- **15 %** (ou 47,8 k) indiquent qu'une **visite** est le motif de leur séjour (Wuhan : 2,4 k),
 - **8 %** (ou 25,8 k) étaient des **étudiants** (les étudiants exemptés de permis d'études et les étudiants de retour au pays ; Wuhan : 1,3 k),
 - **7 %** (ou 23,3 k) indiquent le **travail** (Wuhan : 667),
 - **Moins de 1 %** (ou 1,5 k) étaient des **détenteurs de super visa** (Wuhan : 72), et
 - **Moins de 1 %** (ou 1 k) étaient des **travailleurs de retour** (Wuhan : 60),
 - 4 % (ou 14 k) étaient non spécifiés (Wuhan : 391).
- En **2019**, mon ministère a **approuvé 14,5 k demandes de résidents permanents** pour les résidents de la Chine. De ce nombre, **2 %** (ou 295) étaient résidents du Wuhan ;

Inventaire :

- En date du 2 février 2020, il y a un total de 12,8 k demandes de résidence permanente pour les résidents chinois dans l'inventaire, seulement 19 d'entre elles sont dans les bureaux des visas en Chine, car la majorité se trouve actuellement à Hong Kong ou dans le réseau centralisé.
- L'inventaire des demandes de résidence temporaire pour les résidents de la Chine compte 12,6 k demandes en attente, dont environ 34 % sont identifiées comme devant être traitées par les bureaux des visas de la Chine.

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

[REDACTED]

Note : le nombre d'arrivées ne concordant pas exactement avec le nombre de demandes approuvées puisqu'il y a un délai entre le moment où une demande est approuvée et le moment où le demandeur arrive au Canada. De plus, certaines personnes qui sont arrivées au Canada en 2020 avaient reçu leur visa l'année précédente.